
Proces-verbal

Încheiat În sedinta de dezbatere publica organizata de Directia
Asistenta Tehnica si Juridica a Consiliului General al Municipiului
Bucuresti, in temeiul Legii 52/2003 În data de 14 ianuarie 2008, orele
10,00

Sedinta a avut loc la sediul Primariei Municipiului Bucuresti din B-dul.
Regina Elisabeta nr.47, sector 5 ,etaj II, camera 253, , la care au participat:
Arhitect Stelian Constantinescu - Directia de Urbanism si Amenajarea
Teritorilui, Radulea Ion - reprezentant SEMA PARC, Sorin Nistor 
reprezentant SEMA PARC, Nedelcu Pavel - S.C. RFI REAL ESTATE
S.R.L., Pintoi lulian - SC TRUST CORPORATION SA, D.K. Maheshwari 
SC TRUST CORPORATION SA, D.K., Tâtu Gheorghe - SC KENNEDl
CO SRL, Alexandru Ion - SC KENNEDl CO SRL, Bulgariu Cristina - SC
LIDER TEX SRL

Sedinta a fost deschisa de domnul Radulea Ion.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

Nemultumirile celor de la masa se refera la PUl -ul aprobat În
29.09.2005 cu privire la o parte din ansamblul Semanatoarea si o parte din
Politehnica. Un PUl coordonator care a fost propus pentru o suprafata de
51.500 mp, care cuprinde ca zona de studiu zona dintre drumul de lânga
antena pâna la jumatatea drumului de intrare În Politehnica, iar În sud
cuprinde zona pâna la Politehnica inclusiv zona unde s-a dezvoltat un
proiect rezindential, care a obtinut o autorizatie de constructie chiar pe
acest PUl. Datorita faptului ca acel PUl are o prevedere care ne duce la a
întocmi o ilustrare de tema, un nou PUl cu ilustrare de tema, În momentul
În care dorim o Înaltime mai mare de 8 nivele cât este Înaltimea zonei. În, ,

luna aprilie 2007 am demarat actiunea de a face un PUl modificator pe o
suprafata de 30.000 mp, care se afla În vestul zonei studiate, adica spre
antena de telecomunicatii, sau strada Virtuti. Este o zona care nu are nici o1 ,

tangenta cu niciunul dintre vecinii pe care îi avem În platforma
Semanatoarea, iar acel PUl este conceput doar pentru a arata ilustrarea
de tema cu privire la 3 cladiri Înalte de 14 nivele. Studiul de circulatie care a
fost facut, a fost cerut de catre Comisia de Circulatie, a fost Întocmit de1

catre Proicet Bucuresti si este un studiu informativ iar el are legatura cu
strapungerea autostrazii A 1 de pe soseaua Virtuti - Carrefour, care va uni
cele 2 autostrazi: autostrada Bucuresti - Pitesti cu autostrada Bcuresti -



Constanta, are intrare În soseaua Virtuti. La intrare În soseaua Virtutii, este
În PUZ-ul initial, un sens giratoriu care permitea intrarea În proprietate si
studiul care s-a facut a fost facut la cerea Comisiei de Circulatie pentru a
se gasi o solutie pentru traversarea acestui sens giratoriu. Solutie care a
fost propusa de Proiect Bucuresti ca fiind un pod peste acest sens giratoriu
si care coboara la 200 m de sensul giratoriu care permite intrarea În
complexul Semanatoarea si catre toti proprietarii de terenuri de aici.

Domnul Tâtu GheorQhe - SC Kennedv ca SRL
PUZ - ul din 2005 este facut pe 51.000 mp sau pe 515.000 mp?

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
515.000 mp

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Si întreaga suprafata pe care a-ti facut PUZ-ul este proprietatea

dumneavoastra?

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

Nu nu apartine lu Semanatoarea, este o suprafata mai mare luata în
studiu de cel care a facut PUZ-ul domnul profesor Enache de la Facultatea
de Urbanism care a facut si PUZ - ul coordonator al Sectorului 6 si a fost o
cerinta ca sa studieze toata zona între Politehnica si soseaua Virtutii.
Actele pe care noi le-am depus în momentul în care am facut PUZ-ul au
fost actele noastre de proprietate, pe care banuiesc ca toti le cunoasteti,
este actul de proprietate - certificatul de M01 de la Ministerul Comertului,
de la Ministerul Industriilor. Am depus si cadastru care avea doar forma
terenului pe care noi ÎI aveam, mai putin proprietatile incluse În zona
Semanatoarea. Acum înteleg ca nemultumirile care sunt se refera la faptul
ca o parte din aceste drumuri, În care În acel PUZ scrie ca pot fi publice
s-au private, trec prin proprietatile pe care le detineti.

Tn întâlnirile pe care le-am avut cu dum~ealor am discutat si le-am
aratat ca cele care sunt transversale si coboara din B-dul Iuliu Maniu
traversând Splaiul Independentei pot deveni drumuri publice daca
proprietarii îsi vor da acordul, daca nu, nu pot deveni drumuri publice, iar
celelalte transversale sunt doar niste drumuri de acces în aceste drumuri
care taie proprietatea. Noi am realizat deja unul din aceste drumuri, sub el
se afla parcare si este un drum care sa permita iesirea din cladiri, din
parcare În drumurile principale.



Doamna BulQariu Cristina - SC LIDER TEX SRL
Da, dar indiferent daca sunt publice sau private sunt cai de acces

care ne vor crea niste restrictii noua, În viitor.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

Este adevarat dar suprafata care a fost acordata pentru constructie
se ridica. Va fi un numar de masini si un numar de oameni care trebuie sa
iasa de acolo si probabil ca aceasta este ratiunea pentru care s-au facut
acele drumuri.

Doamna BulQariu Cristina - SC LIDER TEX SRL
Da, iar noi vrem sa cautam o solutie sa evitam sa treaca prin mijlocul

proprietatii acele drumuri si sa nu ne afecteze chiar drastic.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

Oricum acel PUZ, din câte stiu eu, este informativ, drumurile pot fi
date În stânga sau În dreapta. Exista vreo problema, dumeavoastra stiti
mai bine?

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - DUAT
La vremea respectiva, când au fost propuse acele drumuri, pentru ca

nu se poate urbaniza o zona, aceste zone industriale sunt ca niste gauri
negre În harta Bucurestiului, nu pot ramâne fara strazi, iar dumneavoastra
daca aveti intentia sa dezvoltati, În viitor, poate o investitie imobiliara o sa
vedeti ca de strada este nevoie, trebuie sa se ajunga pe proprietate.
Aceste strazi pe cât posibil se traseaza pe la limitele de proprietate, nu stiu
În ce masura atunci când a fost facut PUZ-ul acela erau finalizate cadastre,
nu stiu daca informatia pe care a preluat-o domnul Enache era chiar la zi În
ceea ce priveste parcelarea. Ceea ce s-a construit pâna acum trebuie sa
ramâna asa, iar mai departe trebuie restudiat si vazut În ce masura se
poate corecta.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

Drumul acela care trece aproape de jumatatea proprietatii
dumneavoastra este legat de drumul care uneste B-dul Iuliu Maniu cu
Splaiul Independentei si este pus acolo cu un scop, peste drum de el este
o sosea care duce În Crângasi, daca ar fi fost dat În stânga sau În dreapta
trebuia facut un alt pod, un alt sens giratoriu si probabil asta a fost solutia.
Cred ca putem gasi o solutie si pentru acesta. Problema este legata de
investitie, pentru ca daca nu lasam drumul acela sa ajunga În dreptul strazii



Primaria o sa spuna, vreti drum?, nici o problema, ÎI puteti face singuri, noi
nu îl facem, noi îl facem doar sa deserveaca spatiul public.

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - OUAT

Trebuie ca strazile facute sa se lege, sa relationeze corect cu
celelalte.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Întradevar la dumnealor, la Kennedy, strada principala care coboara

de sus, este În momentul de fata pe vechiul drum. Problema pe care o au
dumnealor este aceeasi, domnul Peter chiar spunea ca pe biroul
dumnealui de acum apar strazi. Doar daca veti demola si veti vrea sa
construiti acolo se face strada, daca nu demolati nu va demoleaza nimeni.
Acest drum se face numai daca se face o constructie de P+8 acolo, ca sa,

deserveaca zona respectiva.

Domnul Peter - SC Kennedy ca SRL
Din pacate un PUl de acest gen ne afecteaza ca proprietari. PUZ-ul

obtinut de SEMA În 2005 ne încalca dreptul de proprietate, si anume prin
dispozitie. Ne Încalca atributul proprietatii care se numeste dispozitie, noi
nu mai dispunem de proprietatea noastra asa cum am fi dorit. De
asemenea folosinta asupra proprietatii noastre dispare fiindca apar trei
drumuri care desrvesc viitoarele 320.000 mp de birouri. De asemenea cele
200.000 mp de spatii comerciale. Aceste sute de mii de mp vor aduce zilnic
o populatie foarte mare acolo, care seara va trebui sa plece. Trebuie
pompati acesti oameni prin niste drumuri si trei dintre aceste drumuri trec
prin proprietatea noastra si acest lucru este inadmisibil, încalca dreptul de
proprietate. Noi vom ataca prin toate mijloacele PUZ-ul obtinut de SEMA în
2005, pe care nu l-am cunoscut decât astazi, noi am crezut ca este un PUl
pe 15.000 mp, dar este un PUl pe 515.000 mp, cu un 5 completat cu pixul
si noi o saI atacam precum si toate actele care decurg din acel PUl,
inclusiv studiul de circulatie .....,

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Acel studiu de circulatie nu are nici o valoare, este un studiu intern ....,

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Noi nu vom semna acest proces - verbal, noi avem propriul nostru

material pe care îl vom depune, pentru ca trebuie sa ne rezervam toate
drepturile de atac conform legii. Constitutia României apara proprietatea si



noi ne vom folosi de Constitutie pentru a reveni În drepturi. Noi vom face În
paralel un nou PUZ pe suprafata noastra, dar pâna vom obtine aprobarea
acestui nou PUl, daca va avea sanse sa treaca, fiind Împiedicat tocmai de
acest PUl din 2005, nu avem alta solutie decât sa ne comportam ca niste,

proprietari.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Ar trebui sa anulati PUl-ul Sectorului 6.I

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Nu acela este un PUl coordonator. Sectorul nu avea obligatia sa

Întrebe fiecare proprietar daca concorda acel PUl cu intentiile lor de
dezvoltare. Defapt PUl - ul SEMA din 2005 este abuziv, pentru ca a venit
cu niste acte de proprietate pe 2 ha, de exemplu În cazul nostru, care nu le
apartineau. Aceasta discutie este foarte tardiva, nu putem discuta acum În
2008 de ceva ce ar fi trebuit sa discutam În 2004 ca buni vecini si parteneri.
Noi avem investitii masive de când suntem proprietari acolo. Investitia
noastra pe mp este mult mai mare decât cea a lui RIVER INVEST, sau a lui
SEMA PARC.

În acest moment acestea sunt datele problemei, noi nu am stiut de
acest PUl, acest PUl a fost facut pe baza unor documente de proprietate
un pic mai vechi, sau iesite din uz.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

Nu o sa gasiti la documentatia respectiva, sau avocatii care vor
ataca, o sa gasiti cadastru nostru.

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Au facut cadastru luând masuratori pe terenul nostru.
Domnul Radulea Ion

Normal pentru ca dumneavoastra sunteti înconjurati de proprietatea
noastra ....

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Constitutia României nu precizeaza ca proprietarii Înconjurati de

proprietatea altei persoane .... , noi avem deschidere la strada foarte mare,
deci nu suntem înconjurati.



Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

La documentatia depusa În 2005, ianuarie, o sa gasiti cadastru
SEMANA TaARE, cu' dumneavoastra proprietari, asta e altceva: Problema
este ca s-a cerut un studiu pe o suprafata mai mare, nu strict pentru partea
noastra.

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Noi suntem doi vecini, unul dintre vecini vroia sa faca u plan de

afaceri cu foarte multe suprafete, pentru a aduce foarte multi oameni În
zona lui si pentru asta are nevoie de foarte multe strazi si le trece pe
proprietatea altuia.

\

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Daca dumneavoastra vreti sa scoateti drumurile alea de acolo faceti

" ,
PUl si le scoateti.

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Un PUl nu se poate face peste noapte.

Doamna Bulgariu Cristina - SC LIDER TEX SRL
a sa propunem o modificare la PUl-ul din 2005, pentru ca problema

noastra sunt strazile care ne afecteaza

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Ideea este ca acest PUl de care discutam acum nu are nici o

legatura cu PUl -ul vechi

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Dar noi nu am stiut de acel PUZ

Domnul Radulea Ion
Aceasta nu este o scuza, daca Consiliul General adopta o hotarâre

toti trebuie sa cunoastem, a fost pe site.

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Da pe site a fost cu 15.000 mp

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Problema este ca toata lumea de aici vrea ca drumurile sa fie numai

pe proprietatea SEMA PARC, iar proprietatile dumnealor sa nu fie afectate.



Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Noi nu vom folosi în nici un fel drumurile facute de SEMA, nu avem

de ce pentru ca avem deschidere la unul din principalele bulevarde ale
Bucurestiului

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

Propuneti un PUl scoateti drumurile de acolo, nu este absolut nici o
problema

Domnul Peter - se Kennedy ea SRL
Deocamdata noi suntem scosi din drepturile noastre de proprietari În

aceasta perioada, pâna obtinem un alt PUZ, dispozitia ne este încalcata,
nu mai avem dispozitie asupra propriei proprietati.

Daca noi am fi vazut la Primaria Sector 6 vreo referire la aces PUl

nu ne trebuia asa mult sa aflam de existenta lui.
Realitatea este ca acel PUl din 2005 are niste vicii legale.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

V-am mai spus ca nu ma opun modificarii acestui PUl, dar nu o sa
faceti acest lucru nicodata si de aceea solicitarea noastra a fost sa se
studieze o zona mai mare.

Doamna BulQariu Cristina - SC LIDER TEX SRL
Dar nu am fost consultati în nici un fel cu privire la aceasta intentie.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARe
Eu personal am luat legatura cu dumneavoastra.

Domnul Peter - se Kennedy ea SRL
Nu este adevarat, avem registratura, nu exista nici un fel de numere

de comunicare catre noi.
Acest PUZ este o ilustrare de tema a PUl -ului din 2005.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Nu este adevarat este o ilustrare de tema a unei bucati din acel PUl.,

Domnul Peter - se Kennedv ca SRL
Da, dar daca noi lasam aceste accente de înaltime sa se dezvolte pe

verticala acei oameni vor fi pompati seara de acolo pe niste strazi, deci noi



nu vom mai putea obtine modificarea PUl -ului din 2005, care asa cum am
mai spus este abuziv, are viciu de fond

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - DUAT

Dumneavoastra doriti sa faceti modificarea pentru terenul
dumneavoastra sau si pentru terenul dânsilo.

Domnul Peter - SC Kennedv CO SRL
În nici un caz pentru terenul dânsilor. Oamenii pe care dânsii o sa Îi

aiba acolo chiriasi vor trebui sa vina dimineata si sa plece seara si aceste
strazi, care ne traverseaza proprietatea Încep sa devina foarte importante

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - DUAT

Dupa stiinta noastra si asa cum rezulta din acest plan ei au accesul
asigurat, au pe teritoriul lor strazile de care au nevoie.

Domnul Peter - SC Kennedv CO SRL
Ele strapung si taie pe proprietatea noastra. Noi nu putem fi de

accord cu nici un fel de document studiu de circulatie, ilustrare de tema si
nici cu un alt PUl, care decurg toate din acest PUl SEMA din 2005. Prin
urmare vom depune o adresa catre Primaria Municipiului Bucuresti care va
reflecta punctul nostru de vedere si de asemenea am demarat deja un nou
PUl pe suprafata noastra. Nu vrem sa afectam pe nimeni, odata ce ne
vom vede suprafata noastra de 2 ha pusa În siguranta, adica fara a mai fi
traversat de strazi cu regim de circulatie publica În acel moment nu mai~ J
avm nici o obiectie la Planurile SEMANA TOAREA.,

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Exista doua drumuri În moementul de fata.,

Domnul Peter - SC Kennedv CO SRL
Nu exista doua drumuri, exista o alee de incinta care este

proprietatea noastra, nu avem nici o servitute pe ea

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

Aceasta este altceva. Daca va duceti la actul de proprietate o sa
vedeti ca v-a fost vândut cu destinatie drum, iar drumul a fost pus peste un
drum. Cititi acest act de vânzare cumparare.



Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Este drum dar nu este pentru circulatie publica

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Este foarte adevarat, dar noi nici nu ne propunem sa trecem peste

proprietatile dumneavoastra

Domnul Nedelcu Pavel- S.C. RFI REAL ESTATE S.R.L.
Noi am avut o discutie cu RIVER INVEST vis-a-vis de aceasta,

situatie si în acest moment ne gândim la o solutie tehnica care sa nu en
afecteze în acest mod. Sunt de accord cu ce spune domnul Radulea ca
toate drumurile nu trebuie sa treaca numai pe la dânsii, trebuie sa ne
punem un pic la dispozitie proprietatea, însa nu jumatate din ea si de
aceea eu as fi un pic mai moderat în acest moment, pentru ca vom mai
avea o discutie la nivel de actionariat si c~ RIVER INVEST, dupa care vom
avea un punct de vedere mult mai clar. Intre timp avem si noi un arhitect
care lucreaza la ceva propuneri tehnice, este deci prematur din partea
noastra pentru a da un raspuns clar vis-a-vis de aceasta situatie pâna nu
vom avea niste solutii foarte documentate. Suntem si noi foarte afectati
avem doua drumuri care ne traverseaza proprietatea, posibilitatile de
dezvoltate sunt aproape nule, dar sper ca prin aceste discutii sa gasim o
solutie eficienta si din punct de vedere al parametrilor urbanistici pentru noi
si din punct de vedere al timpului.

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Repet noi nu am stiut de acest PUZ, nimeni nu ne-a mentionat ca

exista si am vazut pe site 15.000 mp

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - OUAT
Si certificatul de urbanism a fost luat dupa 2005, nu?

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Bineînteles, am luat si înainte de 2005 si dupa.

Domnul Pintoi lulian - SC TRUST CORPaRA TION SA
Si noi avem certificate de urbanism luate si înainte si dupa 2005.



Domnul arhitect Constantinescu Stelian - OUAT

Acolo ar fi trebuit sa existe mentiunea. Sa stiti ca urbanizare fara
niste sacrificii nu se face, pentru ca am auzit mai devreme ca vreti 100% ca
terenul sa nu fie afectat, Într-o zona care a fost industriala.

Domnul Peter - SC Kennedy ca SRL
Are niste avantaje, este În marginea zonei industriale.

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - OUAT
Toate parcele care sunt acolo, daca este sa discutam pe o logica de

orice natura, fie ea juridica, arhitecturala - urbanistica legea ar trebui sa
impuna PUl - ul Înainte vânzarilor.

Eu ramân la ideea mea, ca cel mai bine ar fi ca un arhitect sa faca
treaba, luati-I ca pe un consultant toti, sa faca treaba pentru toata lumea o
data, merge pe la fiecare si ia de la fiecare parcela, face o propunere În
asa fel În cât sa fie În concordanta cu dorinta dumneavoastra, pentru ca la
masa asta, discutând În acest fel nu o sa ajungem al nici o concluzie, dar
un om care face serviciul acesta de consultanta poate linistit În biroul lui ....

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Din experienta dumneavoastra cât credeti ca va dura aproba acest

PUl. De asemenea din experienta dumneavoastra credeti ca acest PUl
SEMA din 2005 va permite acest PUl modificator?

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - OUAT
De ce nu. Nu stiu, necesita un studiu. Poate veni cu o solutie mult

mai buna

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
PUl - ul din 2005 are aceste artere paralele cu Splaiul si dânsii vor

sa le faca interne, În garaje subterane cu bariere la capete, deci nu strazi
de trafic ci strazi de incinta prin care oamenii intra În parkinguri, deci
destinate numai riveranilor. Însa, În studiul de circulatie aceste strazi apar
cu doua benzi, ele preiau niste fluxuri de circulatie nu au bariere.

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

Nu este un studiu public, este facut pentru noi.

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL



Pai oricum ar fi, public sau nepublic, este un studiu facut de experti si
care o data consacrat de niste aprobari devine obligatie. Noi În PUl -ul
nostru o sa ne izbim de acesta. Si nu concorda PUl -ul dumneavoastra cu
studiul dumneavoastra de circulatie,

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Acel studiu a fost cerut de Comisia de Circulatie a Primariei, a vrut sa,

vada care sunt circulatiile acolo. A fost facut pentru exterior nu pentru
interior.

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Studiul de circulatie leaga toate zonele cu niste strazi, unele În

exterior, unele În interior, dar nu conteaza sunt strazi. Fiecare strada are
niste fluxuri de circulatie, o capacitate de trafic si expertii de acolo Încear~a
sa coreleze capacitatea de trafic cu circulatia care se va preconiza. In
studiul de circulatie acestea deja sunt strazi si se mizeaza ca pe ele se va
parasi zona, au functia de strazi si de aceea si În documentatia
dumneavoastra scrie ca au regim de circulatie publica, nu le puteti pune
bariere.

Aceste strazi ne afecteaza si de asta vrem sa le desfiintam, daca
dânsii pun bariere, faptul ca ele sunt strazi înfundate nu deranjeaza pe
nimeni, pentru ca va fi bariera si pe partea cealalta.

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - OUAT
Lucrurile se schimba, sunt dinamice si în aceasta idee se poate veni

cu modificare la PUl - ul facut atunci.

Am înteles contestazi PUl -ul din 2005 dar pe acesta?

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
Si pe acesta, pentru ca sunt aceste turnuri înalte si vor veni foarte

multi oameni acolo,

Domnul Radulea Ion - SEMA PARC
Deocamdata nu au calitatea sa-I atace.

Domnul Peter - SC Kennedv ca SRL
De ce?

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - OUAT
Acestea nu este un motiv ca vor veni zeci de oameni.



Domnul Radulea Ion - SEMA PARC

E dreptul dumneavoastra În instanta sa-I atacati, daca instanta va
accepta o astfel de abordare.

Domnul arhitect Constantinescu Stelian - OUAT
Comisia de Urbanism si-a dat accordul pe acest PUZ si a considerat

ca are suficiente strazi ca sa asigure fluxul acelor mii de oameni, care am
Înteles ca vor veni.,
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